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Arupärimine telekommunikatsiooniteenuste kohta

Lugupeetud minister

Uhiskonnas on tOusetunud paljusid Eesti inimesi puudutav probleem telekornmunikatsiooni
valdkonnas. Telia on vaija tulnud uue hinnastamispoliitikaga, mis naeb ette, et kumned
tuhanded kliendid viiakse automaatselt tile kallimale paketile. Valitsusest on tulnud sellega
seonduvalt vastakaid reaktsioone. Arvestades asjaolu, et telekommunikatsiooni teenuste
puhul on tegu väga ulatusliku mOjuga teenustega, vajab tihiskond uhemOttelist selgust. Seoses
Telia tegevusega, on uhtlasi kerkinud tiles kusimused ka Eesti sidevorkude korraldusest
laiemalt.

Lahtudes Riigikogu kodu- ja tddkorra seaduse paragrahvist 139 ja ulalpool kirjeldatud
asjaoludest on meil Teile jargrnised kusimused:

1. Kas Telia tegevus klientide autornaatselt kallimale paketile Uleviimisel on olnud
kooskolas kehtivate aritavade ja seadustega? Kui ei ole, siis milliseid meetmed
plaanib valitsus olukorra lahendamiseks rakendada?

2. Milliseid sanme peaksid Telia tegevusest mojutatud kliendid enda Oiguste kaitseks
asturna

3. Kuidas hindate Konkurentsiarneti tegevuse tOhusust Telia ja Iaiemalt
telekommunikatsiooni tile jarelevalve teostamisel?

4. Kas peate vajalikuks tohustada Konkurentsiameti tegevust telekomrnunikatsiooni turu
tile jarelevalve teostamisel? Kui jah, siis milliseid meetmeid olete selleks rakendanud
vOi planeerite rakendada?

5. Riik on finantseerinud Euroopa Liidu vahenditest valguskaablite pöhivOrgu
välj aehitamist, et tagada kvaliteetsete telekommunikatsiooni teenuste kättesaadavus
tile Eesti. Paraku on vôrguga liitujaid olnud seni oodatust vahem. Milliseid muudatusi
peate vajalikuks, et teenused jOuaks valja ehitatud valguskaablite vOrgu kaudu
enamate inimeste ja ettevOtjateni fling voirnalikult paljud saaksid riigi poolt tehtud
investeeringust kasu?

6. Riigi poolt finantseerituna vaija ehitatud vörke peab saarna ristkasutada erinevateks
otstarveteks ja erinevate operaatorite poolt, soltumata nende omandi vormist. Mida on
riik teinud selleks, et Eestis rajatud valguskaablite vOrgu ristkasutus pariselt toimiks?
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Kui paiju sellist ristkasutust praegu aset leiab? Milline on ristkasutusega seotud
hinnastamispollitika? Mida tuleks muuta?

7. Festis on telekommunikatsiooni teenuste hinnad regiooni tipus. Kas ja kuidas plaanite
olukorda muuta?

8. Kas tile Besti valguskaablite vOrgu vaija ehitarnise projektid on tanaseks tAielikult
realiseeritud? Kas ka juurdepaasuvOrgud on planeeritud mahus rajatud?

9. Milliseid tegevusi on veel plaanis, et Eestis oleks telekommunikatsiooni teenused uJe
riigi kattesaadavad, mis on ka e-riigi toimimise eelduseks?

Lugupidamisega
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